
Kære Kim Hansen

Tak for din henvendelse af 1. september 2010, hvor du blandt andet opridser 
flere af de ulemper, som du mener, der er ved at opføre et akutsygehus i Aa-
benraa frem for i Sønderborg.

Ekspertpanelet skriver i et brev den 6. oktober 2009 til Region Syddanmark
vedrørende nyt akutsygehus i Aabenraa, at panelet på baggrund af en gen-
nemgang af materialet og den stedfundne dialog med regionen vurderer, at 
det fremsendte projekt med udbygning af Aabenraa Sygehus på det forelig-
gende grundlag vurderes i overensstemmelse med en moderne sygehusstruk-
tur og de fastlagte principper. I svaret til regionen anfører panelet desuden, at 
der efter panelets opfattelse ikke er noget til hinder for en løsning, som fast-
holder ikke-akutte sygehusfunktioner på Sønderborg Sygehus, fx planlagte 
behandlinger og eventuelt visiterede medicinske patienter.

Jeg kan oplyse, at ekspertpanelet blandt andet er blevet forelagt og har drøftet 
beregningsforudsætninger for befolkningsunderlaget for både Aabenraa og 
Sønderborg. I regeringens ”Sundhedspakke” fra oktober 2009 indgik Aabenraa 
Sygehus som et af de fire sygehuse, regeringen blandt andet på baggrund af 
ekspertpanelets vurderinger fastsatte, at der skulle afsættes midler til i forbin-
delse med sygehusinvesteringerne.

Ekspertpanelet indstiller i november 2010 til regeringen, hvordan de resteren-
de 15 mia. kr. til sygehusinvesteringer skal fordeles. Det er først på det tids-
punkt, at man vil have et bud på det beløb, som Aabenraa Sygehus kan mod-
tage. 

Endnu en gang tak for din henvendelse.

Med venlig hilsen

Bertel Haarder
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